
英语试题参考答案 第 1页 （共 4页）

2023 年 5 月嵊州市高考科目适应性考试

英语试题参考答案

第一部分（共 20小题；每小题 1.5分，满分 30分）

1. B 2. C 3. A 4. C 5. A 6. B 7. A

8. C 9. A 10. C 11. B 12. C 13. B 14. A

15. B 16. C 17. A 18. C 19. B 20. A

第二部分（50分）

第一节（共 15小题；每小题 2.5分，满分 37.5分）

21. B 22. D 23. D 24. C 25. A 26. A 27． B

28. A 29. B 30. C 31. A 32. D 33. B 34. C

35. C

第二节（共 5小题；每小题 2.5分，满分 12.5分）

36. C 37. E 38. D 39. A 40. F

第三部分

第一节（共 15小题；每小题 1分，满分 15分）

41. C 42. A 43. D 44. B 45. C 46. A 47. D

48. B 49. A 50. C 51. D 52. B 53. C 54. B

55. A

第二节（共 10小题；每小题 1.5分，满分 15分）

56. easily 57. to 58. has become 59. Its 60. influenced

61. Unlike 62. a 63. observing 64. aspects 65. was added

第四部分

第一节：应用文写作（满分 15 分）

一、评分原则

1. 本题总分为 15分，按 5个档次给分。

2. 评分时，应主要从内容、词汇语法和篇章结构三个方面考虑，具体为：

（1）对内容要点的覆盖情况以及表述的清晰程度和合理性；

（2）使用词汇和语法结构的准确性、恰当性和多样性；

（3）上下文的衔接和全文的连贯性。

3. 评分时，先根据作答的整体情况初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来综合衡量，确定或调整

档次，最后给分。
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4. 评分时还应注意：

（1） 词数少于 60的，酌情扣分。

（2） 单词拼写和标点符号是写作规范的重要方面，评分时应视其对交际的影响程度予以考虑。英、

美拼写及词汇用法均可接受。

（3）书写较差以至影响交际，酌情扣分。

二、各档次的给分范围和要求

档次 描述

第五档

（13—15）

—覆盖了所有内容要点，表述清楚、合理。

—使用了多样且恰当的词汇和语法结构，可能有个别小错，但完全不影响理解。

—有效地使用了语句间衔接手段，全文结构清晰，意义连贯。

完全达到了预期的写作目的。

第四档

（10—12）

—覆盖了所有内容要点，表述比较清楚、合理。

—使用了比较多样且恰当的词汇和语法结构，可能有些许错误，但不影响理解。

—比较有效地使用了语句间衔接手段，全文结构比较清晰，意义比较连贯。

达到了预期的写作目的。

第三档

（7—9）

—覆盖了大部分内容要点，有个别地方表述不够清楚、合理。

—使用了简单的词汇和语法结构，有一些错误或不当之处，但基本不影响理解。

—基本有效地使用了语句间衔接手段，全文结构基本清晰，意义基本连贯。

基本达到了预期的写作目的。

第二档

（4—6）

—遗漏或未清楚表达一些内容要点，或一些内容与写作目的不相关。

—所使用的词汇有限，语法结构单调，错误较多，影响理解。

—几乎不能有效地使用语句间衔接手段，全文结构不够清晰，意义不够连贯。

未能达到预期的写作目的。

第一档

（1—3）

—遗漏或未清楚表达大部分内容要点，或大部分内容与写作目的不相关。

—所使用的词汇有限，语法结构单调，错误很多，严重影响理解。

—几乎没有使用语句间衔接手段，全文结构不清晰，意义不连贯。

完全未达到预期的写作目的。

零分 未作答；所写内容太少或无法看清以致无法评判；所写内容与题目要求完全不相关。

三、该题具体要求

（一）内容要点：

1. 赛前准备；

2. 精彩瞬间；

3. 活动意义。

（二）应用词汇和语法结构的情况：

使用与主题相关的词汇；能够使用恰当的语法结构。

（三）上下文的连贯性：

按照内容要点展开写作，使用恰当的连接词或表达法使文章内容连贯。
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One possible version:

Spring Sports Meet Successfully Held

To strengthen students’ physical fitness and enrich our campus life, a spring sports meet was organized by our

school last weekends.

All teachers and students made adequate preparations before the meet. Athletes, in particular, kept working out

every day to build their endurance. All their efforts paid off. The whole sports meet was thrilling and fulfilling.

Many touching and inspiring moments were witnessed. The runners of the relay races were struggling for honors

with the thunderous cheers and applause from the audience. The perseverance and persistence of the long-distance

runners also added color to the event.

The sports meet highlights the importance of exercise, which has a major impact on both our physical and

mental wellbeing. It also ignites our enthusiasm and passion for team spirits.

第二节：读后续写（满分 25分）

一、评分原则

1. 本题总分为 25分，按五个档次给分。

2. 评分时，应主要从内容、词汇语法和篇章结构三个个方面考虑，具体为：

（1）创造内容的质量，续写的完整性以及与原文情境的融洽度；

（2）使用词汇和语法结构的准确性、恰当性和多样性；

（3）上下文的衔接和全文的连贯性。

3. 评分时，先根据作答的整体情况初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来综合衡量，确定或调

整档次，最后给分。

4. 评分时还应注意：

（1） 词数少于 120的，酌情扣分。

（2） 单词拼写和标点符号是写作规范的重要方面，评分时应视其对交际的影响程度予以考虑。英、

美拼写及词汇用法均可接受。

（3）书写较差以至影响交际，酌情扣分。

二、各档次的给分范围和要求

档次 描述

第五档

（21-25）

—创造了丰富、合理的内容，富有逻辑性，续写完整，与原文情境融洽度高；

—使用了多样且恰当的词汇和语法结构，可能有个别小错，但完全不影响理解；

—有效地使用了语句衔接手段，全文结构清晰，意义连贯。

第四档

（16-20）

—创造了比较丰富、合理的内容，比较有逻辑性，续写比较完整，与原文情境融治度较高；

—使用了比较多样且恰当的词汇和语法结构，可能有些许错误，但不影响理解；

—比较有效地使用了语句间衔接手段，全文结构比较清晰，意义比较连贯。

第三档

（11-15）

—创造了基本合理的内容，有一定的逻辑性，续写基本完整，与原文情境相关；

—使用了简单的词汇和语法结构，有一些错误或不恰当之处，但基本不影响理解；

—基本有效地使用了语句间的衔接手段，全文结构基本清晰，意义基本连贯。
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第二档

（6-10）

—内容或逻辑上有一些重大问题，续写不够完整，与原文情境有一定程度脱节；

—所用的词汇有限，语法结构单调，错误较多，影响理解；

—未能有效地使用语句间的衔接手段，全文结构不够清晰，意义不够连贯。

第一档

（1-5）

—内容或逻辑上有较多重大问题，或有部分内容抄自原文，续写不完整，与原文情境基本脱节；

—所使用的词汇有限，语法结构单调，错误很多，严重影响理解；

—几乎没有使用语句间衔接手段，全文结构不清晰，意义不连贯。

零分

—未作答；

—所写内容太少或无法看清以致无法评判；

—所写内容全部抄自原文或与题目要求完全不相关。

One possible version:
Then one day, as I was sitting at the bar having an after-dinner drink, I heard the most beautiful piano

music behind me. I looked around, and there was a lovely young woman playing a very nice grand piano. I was
stunned by her virtuosity, and I picked up my drink and moved to a table beside her where I could listen and watch.
She smiled at me and when she took a break she sat down at my table. “Aren’t you the man who sold my grandma
a piano 20 years ago?” It didn’t ring a bell, so I asked her to explain. She started to tell me, and I suddenly
remembered. It was the little barefoot girl!

She told me her name was Elise and since her grandmother couldn’t afford to pay for lessons, she had
learned to play by listening to the radio.With the precious piano, she could teach herself at home. She said she had
started to play in church and then in school. She also had won many awards and a music scholarship. Listening to
her quietly, I was really absorbed in her marvellous accomplishment. And surely, her grandmother’s insisting on a
new piano made sense. The shabby house and those postcards filled with requests emerging in my mind, my throat
tightened. Finally, I found my voice. “I’m proud of you!” And I hurried to my room, because men don’t like to be
seen crying in public.

高三英语听力材料
该部分分为第一、第二两节。注意：做题目时，请先将答案划在试卷上。该部分录音内容结束后，你

将有 1分钟的时间将你的答案转涂到答卷 I上。（停顿 00’10”）
请看听力测试第一节。

第一节

听下面 5段小对话。每段对话后有一个小题，请从题中所给的 A、B、C三个选项中选出最佳选项，并标在

试卷的相应位置。听完每段对话后，你都有 10秒钟的时间来回答有关小题和阅读下一小题。每段对话仅读

一遍。

现在，你有 5秒钟的时间阅读第一小题的有关内容。

(停顿 00’05”; 停顿时间打点)
Text 1
M: Last year, my friends and I went on a twoweek bus tour of Russia.
W: Hmm, that could be fun, but sometimes I get sick when I ride in cars or buses.
M: You could take a train trip across Russia. My sister did that a couple of years ago.
(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
Text 2
W: What are you taking this year?
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M: Mostly literature courses.
W: Oh, really. Are they any good?
M: Some of them are. Except for Professor Scott’s class. I mean, the books are interesting, and the lectures are

great, but his tests are so hard.
(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
Text 3
M: Are you ready to order?
W: Yes, I’d like to start with the salad, please.
M: Okay. And what would you like for your main dish?
W: Hmm. I’ll have the steak. And I’d like some chocolate ice cream for dessert.
(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
Text 4
W: How is the jacket, sir?
M: It feels a little too tight around the chest. What do you think?
W:Well, that style is designed to be form fitting. I think it suits you.
M: Hmm. The price is right, but I can’t imagine wearing it for very long. Can you bring a larger one?源:学|科|网]

(停顿 00’10”; 停顿时间打点)

Text 5
W: Honey, how about taking kids to the amusement park this weekend? It is said their classmates will go there

too.
M: Oh, definitely! Let me check the weather forecast first.
(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
第一节到此结束。

第二节

听下面 5段对话或独白。请从各题中所给出的 A、B、C三个选项中选出最佳选项，并标在试卷的相应位置。

听对话或独白前，你将有 5 秒钟的时间阅读每个小题；听完后，将给出 5秒钟的作答时间。对话和独白均

读两遍。

(停顿 00’02”; 停顿时间打点)
听下面一段较长的对话，回答第 6、7题。现在你有 10秒钟的时间阅读这两个小题。

(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
Text 6
M: Hi Joanna. This is Steven. I’m afraid I can’t make this Friday’s fitness training.
W: Oh? Are you OK?
M: Well, I’m not too bad. I had this really awful cold with a temperature, which took about a week to get rid of.

Fortunately it’s over now. But I injured my foot playing basketball yesterday and I need to have an operation on
it Friday. It’s nothing serious, though. I’ll be back at fitness training very soon.

W: Oh good! Well, you take care then.
(停顿 00’02”)
重复。

(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
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听下面一段对话，回答第 8、9题。现在你有 10秒钟的时间阅读这两个小题。

(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
Text 7
M: Is your room at the hotel okay?
W: It’s not bad. It’s a goodsized room, so that’s nice. The bathroom is absolutely tiny, though. And it doesn’t have

a plug, so l can’t use my hairdryer in there!
M: That’s inconvenient.
W: At least I can look out at the beautiful park across the street. I like to be able to see trees from my window.
M: That sounds lovely. Is there a lot in the room?
W: No, not really. Just an old TV, but no refrigerator or anything else. It was really hot last night and I couldn’t

sleep, so I spoke to the manager about it. She sent up an electric fan as soon as I called.
M: That should help.
(停顿 00’02”)

重复。

(停顿 00’10”; 停顿时间打点)
听下面一段较长的对话，回答第 10至 12题，现在你有 15秒钟的时间阅读这三个小题。

(停顿 00’15”; 停顿时间打点)
Text 8
M: Did you know bees can communicate with one another?
W: Really? How?
M: They use body language to show which direction the food is in, how far away it is, and how much food is

available.
W: No kidding…
M: Yeah, see that one there? See how she’s going around and around in circles, like she’s dancing? That means the

food is nearby. And the faster she dances, the more food is available. If the food is farther away, the bee points
toward it with her body.

W: How do you know so much about bees?
M: I studied biology in college and I think it is interesting to read books about insects.

(停顿 00’02”)
重复。

(停顿 00’15”; 停顿时间打点)
听下面一段较长的对话，回答第 13至 16题。现在你有 20秒钟的时间阅读这四个小题。

(停顿 00’20”; 停顿时间打点)
Text 9
W: Well, I know the computing conference is for three days but actually I want to attend on Friday and Saturday

only. Will that work out to be any cheaper?
M: Let me have a look. Well, you could register for the two days separately, but that wouldn’t actually save you

very much as it still costs each day. In fact, if you could register for the three days, you also get an invitation
to a free dinner on Saturday night, so that’s probably the better option.

W: Right, I’ll do that. How much will the fees be in that case?
M: It’s $75.
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W: All right. I’d like to register for the full three days. Now, can I pay that by credit card?
M: I’m afraid not. You’ll have to send a cheque to us, or you can pay in cash at the conference office.
W: Fine. So it’s probably the easiest if I pay by cheque. How about accommodation? I guess that’s not included in

the price?
M: No, I’m sorry, but there’s a very reasonable guest house which is $25 per night. And I think that includes your

breakfast. But If you’re interested you’ll need to book soon, because there’s always a heavy demand for them.
W：OK. I’d book for 2 nights. Is it close to the conference center?
M: It’d be about a tenminute walk away from here.
(停顿 00’02”)
重复。

(停顿 00’20”; 停顿时间打点)
听下面一段独白，回答第 17至 20题。现在你有 20秒钟的时间阅读这四个小题。

(停顿 00’20”; 停顿时间打点)
Text 10

Do you have a camera and love traveling? If so, our annual photography competition run by the Travel section
of The Guardian is for you. The winners of each month’s competition will also see their shots displayed in the
endofyear exhibition for the public at The Guardian’s offices in London. There will be a different theme for each
month. Members of The Guardian travel writing team and photographers will judge the monthly entries and the
winners.

To enter you must be living in the UK from the time you submit your entry into the competition to the time
you are selected as a winner. The competition is open to both amateurs and professionals.

The yearly winners chosen from the 12 monthly winners will go on an amazing fournight trip to Swedish
Lapland. The host for this holiday is Fredrik Broman, who has been a nature photographer for 21 years. Fredrik
will assist the winners and other participants in photographing a wide variety of winter subjects.

Included in the prize: return flights from the UK, four nights’ accommodations with full board, and fully
qualified wilderness guides, and instructors.

The yearly winners will be required to write a report of the trip, which will be printed in the Travel section of
The Guardian at a later date. Your name will of course appear with the article and photos.
(停顿 00’02”)
重复。

(停顿 00’20”; 停顿时间打点)
第二节到此结束。

现在你有 1分钟的时间将试卷上的答案转涂到答卷 I上。

(停顿 01’00”; 停顿时间打点)
听力测试到此结束。
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